

ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ
СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ
INFORMATION ABOUT THE AUTHORS

1. **Արծրուն Ավագյան** – բանասիրական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ հայ բանասիրության ֆակուլտետի ղեկան
Ариун Авагян – доктор филологических наук, профессор, декан факультета армянской филологии ЕГУ
Artsrun Avagyan – Sc. D. in Philology, Dean of the Faculty of Armenian Philology, YSU
Էլ. փոստ՝ a.avagyan@ysu.am
2. **Վաչագան Ավագյան** – բանասիրական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ հայ գրականության պատմության ամբիոնի դոցենտ
Вачаган Авагян – кандидат филологических наук, доцент кафедры истории армянской литературы ЕГУ
Vachagan Avagyan – PhD, Associate Professor of the Chair of Armenian Literature History, YSU
Էլ. փոստ՝ vachagan.avagyan@ysu.am, avagyan.vachik@yandex.ru
3. **Նրանե Սարոյան** – ԵՊՀ գրականության տեսության և գրաքննադատության ամբիոնի ասպիրանտ
Нране Сароян – аспирантка кафедры теории литературы и литературной критики ЕГУ
Nrane Saroyan – PhD student of the Chair of Theory of Literature and Literary Criticism, YSU
4. **Վարդան Պետրոսյան** – բանասիրական գիտությունների թեկնածու, դոցենտ, ԵՊՀ ընդհանուր լեզվաբանության ամբիոնի վարիչ
Вардан Петросян – кандидат филологических наук, доцент, заведующий кафедрой общего языкознания ЕГУ
Vardan Petrosyan – PhD, Associate Professor, Head of the Chair of General Linguistics, YSU
Էլ. փոստ՝ vz.petrosyan@ysu.am
5. **Սարգիս Ավետյան** – բանասիրական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ ընդհանուր լեզվաբանության ամբիոնի դոցենտ
Саргис Аветян – кандидат филологических наук, доцент кафедры общего языкознания ЕГУ
Sargis Avetyan – PhD, Associate Professor of the Chair of General Linguistics, YSU
Էլ. փոստ՝ sargisavetyan@ysu.am
6. **Աննա Աբայան** – բանասիրական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ հայոց լեզվի պատմության ամբիոնի վարիչ
Анна Абаджян – доктор филологических наук, профессор, заведующая кафедрой истории армянского языка ЕГУ
Anna Abajyan – Sc. D. in Philology, Professor, Head of the Chair of History of the Armenian Language, YSU
Էլ. փոստ՝ abajyan.anna@ysu.am
7. **Ալեքսանդր Մանասյան** – ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ, փիլիսոփայական գիտությունների դոկտոր, ԵՊՀ փիլիսոփայության պատմության, տեսության և տրամաբանության ամբիոնի պրոֆեսոր

- Александр Манасян** – член-корреспондент НАН РА, доктор философских наук, профессор кафедры истории и теории философии и логики ЕГУ
Aleksandr Manasyan – Corresponding Member of NAS RA, Sc. D. in Philosophy, Professor of the Chair of History, Theory and Logic of Philosophy, YSU
 Էլ. փոստ՝ alex@ysu.am
- 8. Քնար Հարությունյան** – Մ. Մաշտոցի անվան Մատենադարանի կրտսեր գիտաշխատող, ԵՊՀ հայոց լեզվի պատմության ամբիոնի ասպիրանտ
Кнар Арутюнян – младший научный сотрудник Матенадарана им. М. Маштоца, аспирантка кафедры истории армянского языка ЕГУ
Knar Harutyunyan – Junior Scientist at the Department of Manuscriptology, M. Mashtots Institute of Ancient Manuscripts, PhD student of the Chair of Armenian Language History, YSU
 Էլ. փոստ՝ knarbanaser@gmail.com
- 9. Լուսինե Ղամոյան** – բանասիրական գիտությունների թեկնածու, ՀՀ ԳԱԱ Հ. Աճառյանի անվան լեզվի ինստիտուտի ավագ գիտաշխատող
Лусине Гамоян – кандидат филологических наук, старший научный сотрудник Института языка им. Г. Ачаряна НАН РА
Lusine Ghamoyan – PhD, Senior Researcher at the Institute of Language after H. Acharyan of NAS RA
- 10. Թերեզա Ամրյան** – պատմական գիտությունների թեկնածու, ԵՊՀ իրանագիտության ամբիոնի դոցենտ
Тереза Амрян – кандидат исторических наук, доцент кафедры иранистики ЕГУ
Tereza Amryan – PhD, Associate Professor of the Chair of Iranian Studies, YSU
 Էլ. փոստ՝ amryantereza@ysu.am, amryantereza@yahoo.com

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ * СОДЕРЖАНИЕ * CONTENTS

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ
ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ
LITERARY CRITICISM

Արծրուն Ավագյան – Վահան Թեքեյանի մի քերթության մասին 3
Арцрун Авагян – Об одном стихотворении Ваана Текеяна
Artsrun Avagyan – About a Poem by Vahan Tekeyan

Վաչագան Ավագյան – Ավետիք Բասիակյանի և Արշակ Չոպանյանի
անընթացություններից..... 10
Вачаган Авагян – Из взаимоотношений Аветика Исаакяна и Аршака Чопаняна
Vachagan Avagyan – From Relationships between Avetik Isahakyan and Arshak
Chopanyan

Նրանե Սարոյան – Բանաստեղծական կայուն ձևերը Արշակ Չոպանյանի
պոեզիայում 21
Нране Сароян – Твёрдые стихотворные формы в поэзии Аршака Чопаняна
Nrane Saroyan – Fixed Poetic Forms in Arshak Chopanyan’s Poetry

ԼԵԶՎԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ
ЯЗЫКОЗНАНИЕ
LINGUISTICS

Վարդան Պետրոսյան – Հին հայերենի շփականների հնչույթաբանական
բնութագրերը (համաժամանակյա հայեցակետ) 29
Вардан Петросян – Фонологическая характеристика древнеармянских фри-
кативных (синхроническая точка зрения)
Vardan Petrosyan – Phonemic Characteristics of Old Armenian Fricatives (syn-
chronic examination)

Սարգիս Ավետյան – Որքանով թեքական կամ կցական է հին հայերենի
անվանական հոլովումը 40
Саргис Аветян – Насколько флективным или агглютинативным является
древнеармянское именное склонение?
Sargis Avetyan – To What Extent Flexive or Agglutinative is the Old Armenian
Nominal Declension?

Աննա Աբաջյան – Դարձվածքների և դարձվածային արտահայտությունների
նձական արժեքը Գ. Նարեկացու «Մատենանոցի տրեգիկական» պոեմում.. 54
Анна Абаджян – Стилистическая значимость фразеологизмов и фразеологи-
ческих оборотов в «Книге скорби» Григора Нарекаци
Anna Abajyan – Stylistic Significance of Phraseological Units and Phraseological
Expressions in G. Narekatsi’s Poem “The Book of Lamentations”

<i>Ալեքսանդր Մանասյան</i> – Ղարաբաղ տեղանվան ստուգաբանության շուրջ կամ մոնոլոլերենի հետքերը Ղարաբաղի բարբառում (ռուս.).....	61
<i>Александр Манасян</i> – Об этимологии топонима Карабах, или О монгольском следе в карабахском диалекте	
<i>Aleksandr Manasyan</i> – About the Etymology of Toponim Karabagh or About the Mongol Trace in the Karabagh Dialect (Rus.)	
<i>Քնար Հարությունյան</i> – Եղիշեի «Վասն Վարդանայ և հայոց պատերազմին» երկի գրաբարի բառարաններում չարձանագրված դարձվածքները.....	74
<i>Кнар Арутюнян</i> – Фразеологизмы в книге Егише «О Вардане и войне армянской», не представленные в словарях древнеармянского языка	
<i>Knar Harutyunyan</i> – Idioms in “History of Vardan and the Armenian war” by Egishe not Included in the Old Armenian Dictionaries	
<i>Լուսինե Ղամոյան</i> – Պատմական համանունությունը «հագուստ» իմաստային դաշտում.....	90
<i>Лусине Гамоян</i> – Историческая омонимия в семантическом поле «одежда»	
<i>Lusine Ghamoyan</i> – Historical Homonymy in the Semantic Field "Clothing"	

ԲԱՆԱՀՅՈՒՍՈՒԹՅՈՒՆ
ФОЛЬКЛОРИСТИКА
FOLKLORE

<i>Թերեզա Ամրյան</i> – Եզդիական բնիկ կրոնական եզրաբանության շուրջ (անգլ.)	98
<i>Тереза Амрян</i> – Об исконной езидской религиозной терминологии (анг.)	
<i>Tereza Amryan</i> – On Original Yezidi Religious Terminology	
Տեղեկություններ հեղինակների մասին	108
Сведения об авторах	
Information about the Authors	